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С Ъ В Е Т   З А   Е Л Е К Т Р О Н Н И   М Е Д И И 

 

П Р О Т О К О Л 

 

№ 48 

 

от редовно заседание, състояло се на 21.11.2017 г. 

 

 

ПРИСЪСТВАТ: Бетина Жотева, Иво Атанасов, Розита Еленова, София Владимирова – 

председател.  

 

ОТСЪСТВАТ: Мария Стоянова. 

 

Начало на заседанието 11:00 часа, водено от София Владимирова – председател на 

СЕМ. Съставил протокола – Снежана Милева. 

 

ДНЕВЕН РЕД:  

 

1. Доклад на Дирекция «Специализирана администрация – НЛРПР» за осъществен 

надзор за спазване на чл. 6, ал. 3, т. 6 на Закона за радиото и телевизията (ЗРТ) в 

предаванията «Денят започва», «Денят започва с Георги Любенов», « Още от деня», 

«Референдум» и «Панорама», включени в съдържанието на програмата «БНТ 1» за 

времето 01-14.11.2017 г.  
Вносител: Емилия Станева. 

Докладва: Стефан Белов. 

 

2. Доклад на Дирекция «Специализирана администрация – НЛРПР» по заявления 

от «Фокус-Нунти» ООД и  «РТЕ НЕТ» ООД, постъпили в Комисията за регулиране 

на съобщенията на основание чл. 30, т. 12 на Закона за електронните съобщения и 

във връзка с чл. 32, ал. 1, т. 18 на ЗРТ. 
Вносител: Ем. Станева. 
Докладва: Райна Радоева. 

 

3. Доклад на Дирекция «Специализирана администрация – НЛРПР» по проект за 

Закон за храните. 
Вносител: Борислав Шабански 

Докладва: Ем. Станева. 

 

Разни: 

 

   Доклад за предложенията за мобилни услуги. 

       Вносител: Зл. Георгиева 

       Докладва: Ем. Станева  

  

Информации: 

- Определение на 5-членен състав на ВАС по жалба на Радослав Янкулов срещу 

процедурата за избор на генерални директори на обществените медии; 

- Информация за проведена експертна среща между представители на СЕМ и КРС 

във връзка с предложения на КРС за изменения в ЗРТ; 

- Писмо от ЕПРА - Проект на публична версия с основните публични документи: 

1) Новини в цифровата ера: ролята на регулаторите в прилагането на точност, 
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обективност и безпристрастност в практиката. 2) Медийна грамотност: 

съсредоточаване върху ролята на регулаторните органи; 

- Писмо от КРС във връзка с DAB+ излъчване; 

- Покана от Пловдивския университет до г-жа Бетина Жотева, член на СЕМ, за 

участие в национална конференция с международно участие; 

- Покана от УНСС за семинар “Перспективи и актуални предизвикателства през 

аудиовизуалната индустрия в дигиталната ера” 

- Покана от НБУ за младежка конференция на тема “Младите хора и езика на 

омразата. 

- Отчет на генералния директор на БНР за извършена работа по време на 

командировка София-Мюнхен-София. 

 

София Владимирова откри заседанието и каза, че в Информации ще представи 

писмото, получено от Огнян Златев, ръководител на Представителството на 

Европейската комисия в София, което им е изпратено по електронната поща. 

Нямаше други предложения по проекта за дневен ред. 

 

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: приема дневния ред. 

 

ПО ТОЧКА ПЪРВА: Доклад на Дирекция «Специализирана администрация – 

НЛРПР» за осъществен надзор за спазване на чл. 6, ал. 3, т. 6 на Закона за радиото и 

телевизията (ЗРТ) в предаванията «Денят започва», «Денят започва с Георги Любенов», 

« Още от деня», «Референдум» и «Панорама», включени в съдържанието на програмата 

«БНТ 1» за времето 01-14.11.2017 г.  

Главен инспектор Стефан Белов представи доклада (Приложение т. 2) 

 

София Владимирова благодари за подробния доклад и даде думата на съветниците за 

коментар. 

Иво Атанасов: Благодаря. Смятам, че в общи линии плурализмът в този кратък период 

е спазен и с това подкрепям доклада. Казвам в общи линии, защото има и примери, като 

“Референдум” от 14 ноември. Това предаване на тази дата не е достатъчно балансирано. 

Тук господин Белов казва, че в “Още от деня” не са отчетени участията на министри, 

зам.-министри и други представители на институции, което изкривява картината, тъй 

като тези министри изпълняват една определена политика и ако трябва да има баланс, 

трябва и те да влизат в сметката. Но смятам, че периодът е твърде кратък, две седмици, 

за по-сериозни заключения. Би трябвало да продължаваме с мониторинга, още повече, 

че тези изследвания не са кой знае колко трудоемки. Насърчавам този тип наблюдения. 

Те са важни за обществените медии и затова съм за тяхното продължаване. 

София Владимирова благодари и каза, че няма никакво съмнение, че наблюдението 

ще продължава. Това е част от правомощията и задълженията на Съвета за електронни 

медии. 

Розита Еленова: И аз благодаря на г-н Белов за доклада. Презентирането с  таблиците 

е добър вариант и бих препоръчала да се сложи една средна колона за партийната 

принадлежност или професията, защото така се слива името с тази индикация.  

Стефан Белов поясни, че е отбелязал от кои партии са. 

Розита Еленова: Да, да, но така се слива името с другото, ще стане по-прегледно. 

Разбира се има гости, които не могат да имат партийна принадлежност, но Вие така или 

иначе ги споменавате с техните професии, да речем с бивш министър-председател или  

Симеон Сакскобургготски. 
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Иво Атанасов: Или ако е от Института за дясна политика, то е ясно, макар да няма 

партийна принадлежност. 

Розита Еленова: Да, да. Ами всеки си прави извод и при господин Волгин са различни 

институти и са ляво ориентирани, има си пристрастия. Аз също смятам като Вас, г-н 

Белов, че предаването “Денят започва с Георги Любенов” продължава да е с 

неизчистена концепция. Не е ясно дали е политическо, неделно шоу... Не е проблем, а и 

не е моя работа, изказвам лично мнение. А  дали сте направили някакво кратко ревю, 

дали нещо се случи в програмата от 1 септември, някакви промени? 

Стефан Белов каза, че до този момент няма и попита дали има предвид от новия 

генерален директор. 

Розита Еленова: Да, разбира се. 

Стефан Белов каза, че на този етап няма, смята, че ще започнат от Нова година.  

Розита Еленова: Да, питам за Вашето мнение, аз също си съставям, но моите 

наблюдения не са така задълбочени, както могат да са Вашите. Беше интересно, че 

имаше някакво очакване за втори водещ на сутрешния блок............ 

Стефан Белов каза, че те се редуват, но основно е Иво Никодимов. Няколко пъти е 

имало друг водещ, но не знае дали само го е замествал. 

Розита Еленова: Да, любопитно е. Благодаря за доклада. 

Бетина Жотева благодари за наблюдението и каза, че е съгласна с изводите. 

София Владимирова също благодари на г-н Белов. 

 

Решение 

СЕМ прие доклада. 

 

ПО ТОЧКА ВТОРА: Доклад на Дирекция «Специализирана администрация – 

НЛРПР» по заявления от «Фокус-Нунти» ООД и  «РТЕ НЕТ» ООД, постъпили в 

Комисията за регулиране на съобщенията на основание чл. 30, т. 12 на Закона за 

електронните съобщения и във връзка с чл. 32, ал. 1, т. 18 на ЗРТ. 

 

Главен юрисконсулт Емилия Станева запозна Съвета с доклада (Приложение т. 3). 

Нямаше коментар по доклада. 

 

Решение 

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”  и на основание чл. 32, ал. 1, т. 18 от Закона за 

радиото и телевизията, във връзка с чл. 30, т. 12 от Закона за електронните съобщения 

Не възразява Комисията за регулиране на съобщенията, при спазване разпоредбите на 

Закона за електронните съобщения, да измени Разрешение № 02206/18.05.2017 г. за 

ползване на индивидуално определен ограничен ресурс – радиочестотен спектър за 

осъществяване на електронни съобщения чрез електронна съобщителна мрежа за 

наземно аналогово радиоразпръскване на територията на гр. Несебър, издадено на 

“Фокус-Нунти” ООД, а именно:  

1. Изменя букви „е“, „ж“, „з“, „и“, „к“ и „л“ от Приложение 1 „Технически параметри 

на електронната съобщителна мрежа”, съгласно приложението неразделна част от 

настоящото решение.  

2. Изменя Приложение 2 „Размер, срокове и начини на заплащане на таксите“.  

За решението да бъде уведомена Комисията за регулиране на съобщенията. 

 

Решение 

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”  и на основание чл. 32, ал. 1, т. 18 от Закона за 

радиото и телевизията, във връзка с чл. 30, т. 12 от Закона за електронните съобщения 
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Не възразява Комисията за регулиране на съобщенията, при спазване разпоредбите на 

Закона за електронните съобщения, да измени Разрешение № 02220/13.07.2017 г. за 

ползване на индивидуално определен ограничен ресурс – радиочестотен спектър за 

осъществяване на електронни съобщения чрез електронна съобщителна мрежа за 

наземно аналогово радиоразпръскване на територията на гр. Берковица, издадено на 

“РТЕ НЕТ” ООД, а именно:  

1. Изменя букви „а“, „б“, „в“, „е“, „ж“, „з“, „и“ и „к“ от Приложение 1 „Технически 

параметри на електронната съобщителна мрежа”, съгласно приложението неразделна 

част от настоящото решение.  

2. Изменя Приложение 2 „Размер, срокове и начини на заплащане на таксите“.  

За решението да бъде уведомена Комисията за регулиране на съобщенията.  

 

ПО ТОЧКА ТРЕТА: Доклад на Дирекция «Специализирана администрация – НЛРПР» 

по проект за Закон за храните. 

 

Главен юрисконсулт Емилия Станева представи доклада (Приложение т. 4) 

 

София Владимирова изрази съгласие с изводите на юристите, защото без анализ и 

яснота, да се въвеждат нормативни разпоредби без достатъчно аргументи, които 

преповтарят вече съществуващи такива, е неоснователно. Подкрепя становището, 

изразено от г-жа Станева. 

Иво Атанасов: Да, тук въпросът е дали наистина да останат тези ограничения, които   

сега съществуват в Критериите и които работят все пак, или да отидат в един по-високо 

стоящ нормативен акт, какъвто е законът, и където може би ще създават по-голям 

респект и оттук - по-сериозно изпълнение на изискванията. Поне така се предполага. 

Но пък имайки предвид, че Законът за храните е доста далеч както от медийния закон, 

така и от Закона за закрила на детето, да търсим някакви задължения в цялата палитра 

от закони ми се вижда по-неоправдано и по-неразумно, отколкото, в случая, да си 

останем с Критериите и да продължаваме да ги изпълняваме. Така че аз също 

подкрепям изводите от доклада, който ни представиха.  

Розита Еленова: Аз също благодаря за изводите на юридическия екип и приемам 

становището.  

Бетина Жотева също подкрепи доклада.  

 

Решение:  

СЕМ реши с 4 (четири) гласа “за”: да изпрати на Народното събрание становището. 

 

Разни: 

 

Доклад за предложенията за мобилни услуги (Приложение т. 5). 

София Владимирова предложи, както са постъпили и миналата година, да поканят 

поотделно трите оператора, подали оферти на събеседване с членовете на СЕМ, в 

присъствието на юрист, IT специалист и протоколист.  

 

Решение:  

СЕМ реши да проведе събеседване поотделно с трите оператора, подали оферта, на 

24.11.2017 г. (петък) от 14.00 ч., 14.30 и 15.00 ч. в присъствието на юрист, IT 

специалист и протоколист. 
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Информации: 

 

1. Определение на 5-членен състав на ВАС по жалба на Радослав Янкулов срещу 

процедурата за избор на генерални директори на обществените медии.  

Главен юрисконсулт Емилия Станева представи Определението на ВАС 

(Приложение т. 6). 

 

СЕМ прие за сведение. 

 

2. Информация за проведена експертна среща между представители на СЕМ и КРС във 

връзка с предложения на КРС за изменения в ЗРТ. 

Борислав Шабански поясни, че на срещата не са им били представени конкретни 

текстове. Очакват от КРС официална и мотивирана позиция. 

 

3. Писмо от ЕПРА - Проект на публична версия с основните публични документи: 1) 

Новини в цифровата ера: ролята на регулаторите в прилагането на точност, 

обективност и безпристрастност в практиката. 2) Медийна грамотност: 

съсредоточаване върху ролята на регулаторните органи (Приложение т. 7); 

 

Мария Белчева обясни, че става въпрос за въпросници, които ЕПРА изпраща 

ежегодно. Тези въпросници са получени юни месец и тогава нейният директен 

ръководител на международната дейност, г-жа Стоянова, не е пожелала да провери 

отговорите, които в крайна сметка се е наложило да дадат с помощта на г-жа Виржиния 

Савова. Отговорите, които са подготвили за ЕПРА не са проверени от г-жа Стоянова. 

Така, както са дадени от ЕПРА са обобщени от всички членки на тази група. След 

срещата във Виена през октомври, по тяхна традиция те изпращат обобщение от 

отговорите, които сме дали. Тя им е представила това обобщение по двете теми, по 

които са дали информация и България като член на тази група е дала информация за 

дейността, която България провежда за медийна грамотност и за новини в цифровата 

ера. Очаква се да потвърдим или да променим тези обобщения, които те са дали. 

Обикновено просто се потвърждава. 

Бетина Жотева каза, че по време на заседанието на ЕПРА тя не е разполагала с тези 

отговори, а ги е получила след като се е върнала. Изчела ги е много подробно, 

запознала се е с въпросниците, отговорите и обобщенията, които са пристигнали от 

ЕПРА. Смята, че нищо по-добро не могат да предложат, особено като се има предвид, 

че дейността относно медийната грамотност клони към нула. Смята, че г-жа Савова и 

Мария Белчева са свършили добра работа и напълно одобрява и подкрепя, това което са 

подготвили.  

София Владимирова помоли при следващите такива въпросници да бъдат 

информирани всички съветници и които имат желание да се включат в работата по 

отговорите. 

Розита Еленова: Имала съм бележки към тази справка, която излиза от протокола, 

Може би след това да я преглеждате, г-жо Владимирова, защото, ето сега, както Жотева 

казва, да има някакво отбелязване. Нали това е целта на тази справка. Защото аз бях 

многословна, за да разкажа случая, но: миналия път поставих няколко пункта за 

изясняване; да не се ползва частни, безплатни пощи от abv и gmail, което е 

институционална култура; да не се завеждат писма на английски; да не се завеждат 

писма изпринтвани от мейла; да не се приема за извинително обстоятелството “в 

болничен и в отпуск съм”; да не се предоставя на съветник несвършена работа, както 

беше  случая с поканата -някой не си  свършва работата, не е разбрал за какво става 

въпрос, просто подхвърля. Това бяха няколко пункта, които поставих, никъде те не са 
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отбелязани. Пише: взето под внимание. Ако ще е за справка, може и на кафе да отидем 

и да Ви разкажа по-интересни неща. Ако има нужда да входирам, няма проблем да го 

направя. Но бих искала тези неща да остават. Точно за това я направихме тази справка. 

Защото тези, които не присъстват на заседанието, при тях не остава никаква следа.  

София Владимирова обясни, че на заседанието присъства главния секретар и няма 

никакъв проблем всички да бъдат уведомени. Той затова присъства на заседанието и си 

води записки. 

Розита Еленова: Но пунктовете, които отбелязах на предишното заседание по 

вътрешната комуникация? Разбира се, преценката е само Ваша. Добре, ако е взето за 

информация и това ще приема. Използвам случая, защото сега пак се създава такава 

ситуация. Аз говоря за отчетност, припомняне и всички да е ясно. Това мисля, че би 

могло да се оправи. 

 

СЕМ прие проекта. 

СЕМ реши за всички международни събития да бъде уведомявана и Мария Белчева. 

СЕМ реши Мария Белчева да уведомява своевременно съветник Жотева за всички 

международни събития и периодично в зависимост от интензитета на събитията 

останалите съветници. 

 

4. Писмо от КРС във връзка с DAB+ излъчване (Приложение т. 8). 

СЕМ прие за информация. 

 

5. Покана от Пловдивския университет до г-жа Бетина Жотева, член на СЕМ, за 

участие в национална конференция с международно участие (Приложение т. 9) 

СЕМ прие за информация. 

 

6. Покана от УНСС за семинар “Перспективи и актуални предизвикателства през 

аудиовизуалната индустрия в дигиталната ера” (Приложение т. 10). 

Бетина Жотева поясни, че темата присъства като основна на всички международни 

форуми на ЕРГА и на ЕПРА, като и естествено на промяната на Директивата, която 

очакват по време на Българското председателство на ЕС. Затова смята, че е необходимо 

присъствието и  на Мария Белчева. 

СЕМ реши на семинара да присъства и Мария Белчева. 

 

7. Покана от НБУ за младежка конференция на тема “Младите хора и езика на омразата 

(Приложение т. 11). 

СЕМ прие за информация. 

 

София Владимирова допълни, че е получено писмо от Огнян Златев, ръководител на 

Представителство на Европейската комисия в България, което им е препратено по 

електронната поща с подробностите и темите, които ще бъдат поставени на дискусия. 

Срещата ще е на 1 декември от 10.00 до 11.30 ч. Предлага с едно писмо да потвърдят 

ангажимента, който са декларирали и имат готовност за партньорство, както и списъка 

с медиите, за които те апелират в тяхното писмо.  

 

8. Отчет на генералния директор на БНР за извършена работа по време на 

командировка София-Мюнхен-София (Приложение т. 12). 

София Владимирова припомни, че през декември предстои отчет на БНР, тъй като 

шестмесечният период изтича на 30 ноември и ако са съгласни да изпратят едно писмо, 

че очакват отчета в началото на месец декември, за да се запознаят и да преценят кога 

да го поканят.  
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Розита Еленова: Аз харесвам много докладите на г-н Велев от неговите командировки. 

Винаги са направени професионално, винаги ги очаквам, не са проформа, с 

удоволствие ги чета, информират ме професионално и са с отговорно отношение. 

София Владимирова също смята, че наистина са професионални и с полезна 

информация.  

 

СЕМ прие доклада. 

СЕМ реши да изпрати писмо до генералния директор на БНР, с което да припомни, че 

очаква в началото на м. декември отчета на БНР. 

 

София Владимирова закри заседанието. 

  

 

Материали, приложени към Протокол № 48 

1. Дневен ред; 

2. Доклад от Стефан Белов с изх. №; НД-04-30-07-109/17.11.2017 г.; 

3. Доклад от Райна Радоева с изх. № НД-04-30-07-110/17.11.2017 г.; 

4. Доклад от Емилия Станева с изх. № РД-23-21-00-293/20.11.2017 г.; 

5. Доклад от Златка Георгиева с изх. № РД-23-06-00-92/20.11.2017 г.; 

6. Определение на ВАС № 13923 от 16.11.2017 г.; 

7. Писмо относно финалната версия на документите на ЕПРА; 

8. Писмо от КРС с вх. № ЛРР-12-10-00-27/15.11.2017 г.; 

9. Покана от ПУ “Паисий Хилендарски”; 

10. Покана от УНСС с вх. № РД-23-06-00-93/10.11.2017 г.; 

11. Покана от НБУ с вх. № РД-23-21-00-294/02.11.2017 г.; 

12. Писмо от БНР с вх. № РД-22-17-00-39/14.11.2017 г. 

 

 

 

Бетина Жотева 

 

 

.............................. 

 

 

Иво Атанасов 

    

 

............................. 

 

 

Мария Стоянова 

 

 

отсъства 

 

 

Розита Еленова 

 

 

............................ 

 

София Владимирова – 

председател на СЕМ 

 

 

............................ 

     

 

 

 

 

 

Старши специалист: 

Снежана Милева 
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